
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer J. Dijk van de 

SP gestelde vragen ex art. 38 RvO over gevolgen van het coronavirus bij 

mensen uit lagere sociaaleconomische klassen. De brief van de vragensteller 

treft u als bijlage aan.  

 

Voordat we de vragen beantwoorden, willen we eerst ingaan op onze aanpak 

van kansenongelijkheid en de overdracht van armoede. Dit heeft de volle 

aandacht van het college.  

 

We zetten al jaren in op kwetsbare gebieden en - doelgroepen via 

gezondheidsbeleid, onderwijsbeleid, versterking van de sociale cohesie, 

stimuleren van meedoen, woningverbetering, veiligheid en andere factoren 

die belangrijk zijn bij structurele oplossingen. Daar waar extra inzet nodig is 

of waar de effecten niet onmiddellijk zichtbaar zijn, zetten we armoedebudget 

in. Bij het gebiedsgerichte werken komt de aanpak van al die leefgebieden bij 

uitstek samen. Daar bovenop wordt in de noordelijke wijken extra budget 

ingezet vanuit de Regiodeal en het Nationaal Programma Groningen (NPG). 

Daarmee zetten we volop in op het tegengaan van kansenongelijkheid met 

betrekking tot gezondheid en werken we hard aan meer toekomstperspectief 

voor mensen in armoede.  

 

De coronacrisis heeft nieuwe en langdurige gevolgen voor iedereen en vooral 

voor mensen met een lagere sociaaleconomische achtergrond. Onderzoek laat 

zien dat mensen met een lager inkomen hard(er) worden getroffen. We spelen 

snel in op wat zich voordoet en richten ons daarbij juist op doelgroepen die  
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vanwege een lagere sociaaleconomische situatie harder getroffen worden. De 

afgelopen periode hebt u daar al verschillende voorbeelden van kunnen zien.  

 

Zoals:  

• Tasjes met (educatieve) spullen uitgereikt aan kinderen in wijken 

• Zomerspelen via Centrale Speeltuinvereniging 

• Paradigmcamping  

• Groente- en fruitpakketten via Stadjerspas 

• Laptops voor scholieren inclusief internetaansluiting en ondersteuning 

en voor kwetsbare groepen 

• ‘Droomfestival’ rond de herfstvakantie 

• Reservering extra huiswerkbegeleiding 

 

Op deze manier voeren we naast de brede, structurele langetermijnaanpak ook 

een actief en gericht coronabeleid. Tijdens de coronacrisis zullen we, behalve 

stevig doorwerken aan bestrijding van armoede via Toekomst met perspectief, 

blijven inzetten op extra ondersteuning van mensen in armoede. 

 

 

Beantwoording van de vragen:  

 

1. Is het college van B&W op de hoogte van de uitkomsten van het 

onderzoek van het CBS en het Amsterdam UMC? Zo ja, hoe duidt zij de 

uitkomsten en welke conclusies trekt zij hieruit voor de Groningse 

situatie? 

 

Ja, we zijn bekend met de uitkomsten van het Amsterdamse onderzoek en 

ook elders gedane onderzoeken rondom het verband tussen de 

sociaaleconomische status en de risico’s van corona. Helder is dat de 

uitkomsten algemeen geldend zijn voor kwetsbare gebieden en 

doelgroepen. Zie hiervoor ook het antwoord op vraag 7. 

 

2. Is het college van B&W met de SP van mening dat de overheid zich moet 

inspannen om het aantal besmettingen, ziekenhuisopnames en doden als 

gevolg van het coronavirus zo laag als mogelijk te houden? Is het college 

van B&W met de SP van mening dat ongelijkheid in overlevingskansen 

door het coronavirus als gevolg van sociaaleconomische klasse bestreden 

moet worden? Zo ja, wat doet het college van B&W hieraan? Zo niet, 

waarom niet? 

 

De overheid staat er vanuit het perspectief van volksgezondheid voor alle 

inwoners voor om gezamenlijk corona eronder te krijgen. Daarbij helpt 

het allereerst als mensen zich goed houden aan de richtlijnen van het 

RIVM. Door zelf op juiste wijze te handelen kunnen inwoners veel doen  
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aan het voorkomen van een besmetting met corona. Daarnaast heeft de 

gemeente tevens een rol in het zorgen voor een goede, veilige 

volksgezondheidssituatie, in samenwerking met de veiligheidsregio. Om 

die reden zijn coronatesten bij de GGD gratis voor eenieder. 

Dat corona risicovoller is voor bepaalde groepen mensen, heeft veel 

verschillende achtergronden. Daarbij herkennen we factoren als 

gezondheidsproblemen, laaggeletterdheid en het hebben van een 

migratieachtergrond. Om mensen in armoede ook in tijden van corona te 

ondersteunen, zodat zij mee kunnen blijven doen in de samenleving, stelt 

de gemeente bijvoorbeeld gratis herbruikbare en wasbare mondmaskers 

beschikbaar en houden we nauw contact met de Voedselbank over de 

situatie met voedselpakketten.  

Daarnaast werken we er hard aan om de sociaaleconomische 

omstandigheden voor mensen in armoede te verbeteren. Dat is echter een 

zaak van lange adem. In de tussentijd ondersteunen we hen waar 

mogelijk. Zie hiervoor ook de inleiding en het antwoord op vraag 5. 

 

3. Is het college van B&W op de hoogte van de berichten van de 

Voedselbank Nederland en kent zij de ontwikkelingen bij de Voedselbank 

Groningen? Zo ja, maakt het college van B&W zich net als de SP grote 

zorgen over deze ontwikkelingen en wat gaat zij eraan doen om dit te 

veranderen? Zo niet, waarom niet? 

 

Ja, wij zijn op de hoogte van de berichten van de Voedselbank Nederland. 

De gemeente, de WIJ en Voedselbank Groningen hebben periodiek 

overleg. Begin november is een volgend overleg gepland. We zullen dan 

zeker de ontwikkelingen bespreken.  

 

4. Is het college van B&W met de SP van mening dat het armoedebeleid van 

de gemeente Groningen ernstig tekort schiet in de aanpak van 

kansen(on)gelijkheid als gevolg van sociaaleconomische klasse? Zo ja, 

wat gaat zij hieraan doen? Zo niet, waarom niet? 

 

Het college zet op verschillende manieren in op de aanpak van 

kansenongelijkheid. We doen veel vanuit Positief opgroeien, het 

onderwijskansenbeleid, het Werkprogramma, schuldenaanpak en 

investeren in de gebieden en het gebiedsgericht werken. Ook het 

armoedebeleid Toekomst met perspectief richt zich nadrukkelijk op de 

bestrijding van de overdracht van armoede op de volgende generatie en 

daarmee op de aanpak van kansenongelijkheid. Armoede gaat niet enkel 

over geldgebrek: het is een totaal aan factoren dat ertoe leidt dat mensen 

vastlopen en het gevoel hebben geen toekomstperspectief te hebben. Het 

college kiest daarom voor een brede, integrale benadering waarbij zowel 

het sociale als het fysieke domein betrokken worden. Ook in 2021 gaan 

we volop door met de aanpak van kansenongelijkheid. 
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5. Is het college van B&W met de SP van mening dat de tweede golf van het 

coronavirus betekent dat de aanpak van armoedeproblematiek en de 

toenemende sociale ongelijkheid door het college van B&W 

geïntensiveerd en fors uitgebreid moet worden (financieel; zowel 

incidenteel als structureel)? Zo ja, hoe en wanneer gaat het college van 

B&W dit doen? Zo niet, waarom niet? 

 

Het college zet in op twee sporen. Ten eerste de structurele aanpak gericht 

op het doorbreken van kansongelijkheid en generatiearmoede. In het 

burgemeestersmanifest ‘Kom op voor de meest kwetsbare gebieden’ 

hebben we het Rijk gevraagd om een gezamenlijk offensief en meer 

investeringen. Intussen heeft het Rijk daar ook een financiële toezegging 

over gedaan. Als daar meer over bekend is, komen we bij u terug. Tevens 

wordt gelijktijdig gewerkt aan de ondersteuning van mensen die door 

corona in problemen zijn geraakt of raken.  

 

6. Is het college van B&W met de SP van mening dat de concept 

gemeentebegroting 2021, door de actualiteit van de toename van het 

aantal coronabesmettingen en de realiteit van de tweede golf van het 

coronavirus, herzien moet worden? Zo ja, hoe kijkt het college van B&W 

hier tegenaan, op welke specifieke punten zou dat moeten gebeuren en is 

het college van B&W bereid hier zelf voorafgaand aan de behandeling in 

de raad voorstellen voor te doen? Zo niet, waarom niet? 

 

Nee, in de aanbiedingsbrief bij de begroting 2021 hebben we aangegeven 

dat zowel de financiële impact van de coronacrisis als de gevolgen voor 

ons beleid nog erg moeilijk in te schatten zijn. Onduidelijk is ook in 

welke mate gemeenten in 2021 gecompenseerd gaan worden. Daarom 

hebben we in de begroting geen betrouwbare raming kunnen maken van 

de financiële effecten van corona en hebben we ervoor gekozen een risico 

op te nemen. Ook op dit moment valt geen betrouwbaardere raming te 

geven dan zoals opgenomen in de concept gemeentebegroting 2021. 

Wel heeft het Rijk in de begroting 2021 voor gemeenten extra geld 

gereserveerd voor armoedebestrijding en schulden; een definitieve 

verdeling is echter nog niet bekend. Dat laat onverlet dat het college vol 

inzet op ondersteuning van mensen in armoede door de coronacrisis 

worden getroffen. 

 

7. Is het college bereid om het initiatief tot een dergelijk onderzoek te 

nemen? Zo ja, op welke manier? Zo niet, waarom niet? 

 

We hebben met de GGD besproken of het zinvol zou kunnen zijn om net 

als in Amsterdam zo’n onderzoek te doen. De GGD ziet echter geen 

meerwaarde in een dergelijk onderzoek in Groningen, aangezien de 

uitkomsten algemeen geldend zijn. Op het moment vinden nationale en  
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internationale onderzoeken plaats. Ook de uitkomsten daarvan betrekken 

we uiteraard bij onze respons op de coronacrisis de komende periode. 

Zodra hierover meer bekend is, zullen we u daarover informeren. 

 
 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


